



Ottawa, January 9, 2018

Subject: Introduction of new length measuring tool in the Canadian market

Please be advised that length measuring tool models Cubetape PRO (picture A) and Cubetape POS (picture B) manufactured by/for Parceltools P/L will be introduced in the Canadian market shortly.

When used with a tape that displays measurement values (numbers) and barcodes, Measurement Canada has determined that they are to be considered as **Linear Static Measures** and are exempt from approval, examination and certification (*Weights and Measures Regulations*, paragraph 4(1)(o)). Consequently, these **Linear Static Measures** can be used in trade just like a regular tape measure would be.

If you have any question on these tools, please contact the distributor or Measurement Canada's Gravimetric program officer.



Picture A



Picture B

Pascal Turgeon
Senior Program Officer, Measurement Canada
Innovation, Science and Economic Development Canada / Government of Canada
pascal.turgeon@canada.ca / Tel: 613-301-4488 / TTY: 1-866-694-8389



Ottawa, le 9 janvier 2018

Objet : Lancement d'un nouvel outil de mesure des longueurs sur le marché canadien

Veillez prendre note que les modèles d'outils de mesure des longueurs Cubetape PRO (photo A) et Cubetape POS (photo B), fabriqués par ou pour Parceltools P/L, seront bientôt lancés sur le marché canadien.

Lorsqu'ils sont utilisés avec un ruban qui affiche des valeurs de mesure (nombres) et des codes à barres, Mesures Canada a déterminé qu'ils devraient être considérés comme des **mesures matérialisées linéaires**. Ils n'ont donc pas à faire l'objet d'approbations, d'examens, ni de certifications (*Règlement sur les poids et mesures*, alinéa 4(1)(o)). Il est donc possible d'utiliser ces **mesures matérialisées linéaires** dans le commerce, comme un ruban à mesurer habituel.

Si vous avez des questions au sujet de ces outils, veuillez communiquer avec le distributeur, ou l'agent de programme de la gravimétrie de Mesures Canada.



Photo A



Photo B

Pascal Turgeon
Agent principal de programme, Mesures Canada
Innovation, Sciences et Développement économique Canada / Gouvernement du Canada
pascal.turgeon@canada.ca / Tél. : 613-301-4488 / TTY : 1-866-694-8389